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立法动态 Legislation 

国家发改委价监局召开“汽车领域反垄断指南”起草工作会议 

按照国务院反垄断委员会的工作部署，国家发改委负责牵头《汽车领域反垄断指南》的制定工作，国家发

改委价监局于 8 月 7 日召开专家会议讨论“汽车领域反垄断指南”的起草工作。会议邀请了汽车领域的 50

余人参加，主要听取了各有关方面对于指南起草的意见和建议，并对下一步工作作出安排。 

详细信息： 

http://jjs.ndrc.gov.cn/gzdt/201508/t20150810_744873.html 

 

PSIAMB of NDRC Holds Meeting for Drafting the Antitrust Guidelines for Auto Industry 

According to the work arrangement of the Anti-Monopoly Committee under the State Council, the 

National Development and Reform Commission (NDRC)is responsible for the enactment of the 

Antitrust Guidelines for Auto Industry. On August 7, 2015, the Price Supervision and Inspection and 

Anti-Monopoly Bureau (PSIAMB) of NDRC held an expert meeting to discuss the drafting of the 

Antitrust Guidelines for Auto Industry. The meeting was attended by more the 50 representatives 

from auto industry. NDRC solicited comments and suggestions from the attenders, and made 

arrangement for the next work. 

For details, please visit:  

http://jjs.ndrc.gov.cn/gzdt/201508/t20150810_744873.html 

 

国家工商总局《关于禁止滥用知识产权排除、限制竞争行为的规定》于 8 月 1日施行 

2015 年 4月，国家工商总局发布了《关于禁止滥用知识产权排除、限制竞争行为的规定》（“《规

定》”），于 8月 1日起施行。《规定》共 19条，对滥用知识产权排除、限制竞争行为的类

型和相关市场的定义作出了规定，同时还对安全港规则、专利联营、标准必要专利等重要事

项进行了规定。 

详细信息： 

http://www.saic.gov.cn/zwgk/zyfb/zjl/fld/201504/t20150413_155103.html#rd?sukey=cbbc36a250

0a2e6c0bd580a5261920113ddc66f63a030869ddb61c7257bb8a7a3d42d8813a4f53f6a32e90c857c

1424b 

 

SAIC’s Provisions on Prohibiting the Abuse of Intellectual Property Rights to Eliminate 

or Restrict Competition Come Into Forceon August 1, 2015 

In April 2015, the State Administration for Industry and Commerce (SAIC) released the Provisions 

on Prohibiting the Abuse of Intellectual Property Rights to Eliminate or Restrict 

Competition(Provisions),which took effect on August 1, 2015. These Provisions include 19 articles, 

which specify the types of IPR abusive conducts and the definition of the relevant market. 

Additionally, these Provisions also make provisions on some important matters such as the safe 

harbor rules, patent pools and standard essential patents. 

For details, please visit:  

http://www.saic.gov.cn/zwgk/zyfb/zjl/fld/201504/t20150413_155103.html#rd?sukey=cbbc36a250

0a2e6c0bd580a5261920113ddc66f63a030869ddb61c7257bb8a7a3d42d8813a4f53f6a32e90c857c

1424b 

http://jjs.ndrc.gov.cn/gzdt/201508/t20150810_744873.html
http://jjs.ndrc.gov.cn/gzdt/201508/t20150810_744873.html
http://www.saic.gov.cn/zwgk/zyfb/zjl/fld/201504/t20150413_155103.html#rd?sukey=cbbc36a2500a2e6c0bd580a5261920113ddc66f63a030869ddb61c7257bb8a7a3d42d8813a4f53f6a32e90c857c1424b
http://www.saic.gov.cn/zwgk/zyfb/zjl/fld/201504/t20150413_155103.html#rd?sukey=cbbc36a2500a2e6c0bd580a5261920113ddc66f63a030869ddb61c7257bb8a7a3d42d8813a4f53f6a32e90c857c1424b
http://www.saic.gov.cn/zwgk/zyfb/zjl/fld/201504/t20150413_155103.html#rd?sukey=cbbc36a2500a2e6c0bd580a5261920113ddc66f63a030869ddb61c7257bb8a7a3d42d8813a4f53f6a32e90c857c1424b
http://www.saic.gov.cn/zwgk/zyfb/zjl/fld/201504/t20150413_155103.html#rd?sukey=cbbc36a2500a2e6c0bd580a5261920113ddc66f63a030869ddb61c7257bb8a7a3d42d8813a4f53f6a32e90c857c1424b
http://www.saic.gov.cn/zwgk/zyfb/zjl/fld/201504/t20150413_155103.html#rd?sukey=cbbc36a2500a2e6c0bd580a5261920113ddc66f63a030869ddb61c7257bb8a7a3d42d8813a4f53f6a32e90c857c1424b
http://www.saic.gov.cn/zwgk/zyfb/zjl/fld/201504/t20150413_155103.html#rd?sukey=cbbc36a2500a2e6c0bd580a5261920113ddc66f63a030869ddb61c7257bb8a7a3d42d8813a4f53f6a32e90c857c1424b
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执法机构 Authorities 

商务部反垄断局局长尚明会见南非竞争委员会竞争委员博纳科勒 

2015 年 8 月 21 日，商务部反垄断局局长尚明会见了南非竞争委员会竞争委员博纳科勒。尚

明局长与其就中国与南非反垄断合作交换了意见。博纳科勒竞争委员表达了加强与商务部在

反垄断执法领域合作的愿望。 

详细信息： 

http://fldj.mofcom.gov.cn/article/xxfb/201508/20150801089190.shtml 

 

Shang Ming, Director General of the AMB of MOFCOM Meetswith Tembinkosi Bonakele 

from the South African Competition Commission 

On August 21, 2015, Shang Ming, Director General of the Anti-Monopoly Bureau (AMB)of the 

Ministry of Commerce(MOFCOM)held a meeting with Tembinkosi Bonakele, the competition 

commissioner from South African Competition Commission. The two sides exchanged views on the 

antitrust cooperation between China and South Africa. Tembinkosi Bonakele expressed the 

aspiration for cooperation with MOFCOM in antitrust enforcement. 

For details, please visit: 

http://fldj.mofcom.gov.cn/article/xxfb/201508/20150801089190.shtml 

 

国家工商总局竞争执法局接待华为公司一行 

8 月 20日下午，国家工商总局竞争执法局接待华为公司一行，会上听取了该公司业务发展情

况及国内外滥用知识产权突出问题的汇报，对总局 8 月 1 日实施的《关于禁止滥用知识产权

排除、限制竞争行为的规定》作了介绍。 

详细信息： 

http://www.saic.gov.cn/fldyfbzdjz/gzdt/201508/t20150825_161002.html 

 

Competition Enforcement Bureau of SAIC Meets with Huawei Delegation 

On August 20, 2015, the Anti-Monopoly and Anti-Unfair Competition Enforcement Bureau of SAIC 

met with a visiting delegation from Chinese technology firm Huawei. During the meeting, the 

delegation briefed the bureau on the firm's business development and shared its view on 

prominent issues related to abuse of intellectual property rights in China and overseas. The bureau 

introduced to the delegation the Provisions on Prohibiting the Abuse of Intellectual Property Rights 

to Eliminate or Restrict Competition which came into operation on August 1, 2015. 

For details, please visit: 

http://www.saic.gov.cn/fldyfbzdjz/gzdt/201508/t20150825_161002.html 

 

商务部反垄断局尚明局长率团赴奥地利开展反垄断工作交流 

2015 年 8 月 14 日，商务部反垄断局尚明局长率团赴奥地利开展反垄断工作交流，先后与奥

地利竞争政策局、奥地利卡特尔法院进行了工作会谈，与奥地利竞争政策局就中奥反垄断合

作谅解备忘录条款达成一致。 

详细信息： 

http://fldj.mofcom.gov.cn/article/xxfb/201508/20150801089190.shtml
http://fldj.mofcom.gov.cn/article/xxfb/201508/20150801089190.shtml
http://www.saic.gov.cn/fldyfbzdjz/gzdt/201508/t20150825_161002.html
http://www.saic.gov.cn/fldyfbzdjz/gzdt/201508/t20150825_161002.html
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http://fldj.mofcom.gov.cn/article/xxfb/201508/20150801084856.shtml 

 

Shang Ming, Director General of the AMB of MOFCOM Visits Austria for Antitrust Work 

Communication 

On August 14, 2015, Shang Ming, Director General of the AMB of MOFCOM led a delegation to 

visit Austria for antitrust work communication. The delegation had working meetings with the 

Austrian Federal Competition Authority (FCA) and Austrian Cartel Court, and reached a consensus 

with the FCA on the terms of the memorandum of understanding for antitrust cooperation 

between China and Austria. 

For details, please visit: 

http://fldj.mofcom.gov.cn/article/xxfb/201508/20150801084856.shtml 

 

广东省发改委举办全省价格监督检查与反垄断工作培训班 

8 月 6 日至 7 日，广东省发改委在广州举办了全省价格监督检查与反垄断工作培训班，就行

政复议和诉讼、反价格垄断工作等分别作了培训。 

详细信息： 

http://www.sdpc.gov.cn/dffgwdt/201508/t20150811_744939.html  

 

Guangdong DRC Held Price Supervision and Antitrust Enforcement Training 

From Aug6 to 7, 2015, Guangdong Province Development and Reform Commission (DRC) held 

Price Supervision and Antitrust Enforcement Training for enforcement authorities in Guangzhou. 

The training topics covered administrative review, administrative litigation and anti-price monopoly 

etc. 

For details, please visit: 

http://www.sdpc.gov.cn/dffgwdt/201508/t20150811_744939.html 

 

行政调查 Public Enforcement 

国家发改委公布建议纠正蚌埠市卫生计生委滥用行政权力排除限制竞争有关行为的函 

2015 年 8 月 26 日，国家发改委办公厅公布了《关于建议纠正蚌埠市卫生计生委滥用行政权

力排除限制竞争有关行为的函》，指出根据国家发改委的调查，蚌埠市卫计委在药品集中采购

中的部分做法违反了《反垄断法》相关规定，排除和限制了相关市场竞争，并提出相应的整

改建议。 

详细信息： 

http://jjs.ndrc.gov.cn/fjgld/201508/t20150826_748682.html 

 

NDRC Publicizes Its Letter of Correcting the Behavior of the Health Authority of Bengbu 

City in Abusing Administrative Power to Eliminate or Restrict Competition 

On August 26,2015, the General Office of NDRC publicized its opinion letter of correcting the 

behavior of the Health Authority of Bengbu City in abusing administrative power to eliminate or 

restrict competition. According to NDRC’s investigation, some behaviors of the Health and Family 

Planning Commission of Bengbu City in centralizing drug procurement violated the Anti-Monopoly 

http://fldj.mofcom.gov.cn/article/xxfb/201508/20150801084856.shtml
http://fldj.mofcom.gov.cn/article/xxfb/201508/20150801084856.shtml
http://www.sdpc.gov.cn/dffgwdt/201508/t20150811_744939.html
http://www.sdpc.gov.cn/dffgwdt/201508/t20150811_744939.html
http://jjs.ndrc.gov.cn/fjgld/201508/t20150826_748682.html
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Law (AML), which eliminated and restricted competition in the relevant market. NDRC also put 

forward some suggestions on the rectification. 

For details, please visit: 

http://jjs.ndrc.gov.cn/fjgld/201508/t20150826_748682.html 

 

辽宁省工商局对省烟草公司从事搭售行为处以 433 万元罚款 

8 月初，辽宁省工商行政管理局公布了对辽宁省烟草公司抚顺市公司罚款 433 万元的行政处

罚决定书。决定书显示，该烟草公司滥用市场支配地位，对紧俏品牌卷烟和其他品牌卷烟进

行了捆绑销售。 

详细信息： 

http://gsxt.lngs.gov.cn/saicpub/entPublicitySC/entPublicityDC/getXzcfGsAction.action?xzcfid=523b

eb62d3d441f8ac5bdb312a67c9bb&dsrid=2c9482744ebf7bfb014ece9743af06f9&partytype=1 

 

Liaoning AIC Fines Tobacco Company CNY 4.33m for Tie-in Sales 

In early August, Liaoning Province Administration for Industry and Commerce (AIC) released an 

administrative penalty decision against the Fushun Branch of Liaoning Tobacco Company, 

imposing a fine of approximately CNY 4.33m.According to the decision, the tobacco company 

abused its dominant market position by bundling the best-selling cigarette brands with other 

brands in sales. 

For details, please visit: 

http://gsxt.lngs.gov.cn/saicpub/entPublicitySC/entPublicityDC/getXzcfGsAction.action?xzcfid=523b

eb62d3d441f8ac5bdb312a67c9bb&dsrid=2c9482744ebf7bfb014ece9743af06f9&partytype=1 

 

经营者集中 Merger Control   

商务部八月份公布 28起简易案件 

截至 2015年 8月 31日，商务部八月份在其网站上公布的简易案件数量达到 28起，简易案件

总量达 235起。 

详细信息： 

http://fldj.mofcom.gov.cn/article/jyzjzjyajgs/? 

 

MOFCOM Releases28 Streamlined Cases in August 

Up to August31, 2015, MOFCOM released 28 streamlined cases in August on its website, with total 

amount reaching 235 so far.  

For details, please visit:  

http://fldj.mofcom.gov.cn/article/jyzjzjyajgs/? 

 

商务部表示正在调查携程收购艺龙案 

8 月 19日，商务部发言人沈丹阳在商务部例行新闻发布会表示，商务部已经注意到有关媒体

关于携程收购艺龙的报道，也已经收到去哪儿网关于该收购涉嫌未依法申报经营者集中的举

报。日前，商务部根据《反垄断法》及相关规定，基于维护市场公平竞争，已经约谈携程及

相关方调查了解有关交易情况。 

http://jjs.ndrc.gov.cn/fjgld/201508/t20150826_748682.html
http://gsxt.lngs.gov.cn/saicpub/entPublicitySC/entPublicityDC/getXzcfGsAction.action?xzcfid=523beb62d3d441f8ac5bdb312a67c9bb&dsrid=2c9482744ebf7bfb014ece9743af06f9&partytype=1
http://gsxt.lngs.gov.cn/saicpub/entPublicitySC/entPublicityDC/getXzcfGsAction.action?xzcfid=523beb62d3d441f8ac5bdb312a67c9bb&dsrid=2c9482744ebf7bfb014ece9743af06f9&partytype=1
http://gsxt.lngs.gov.cn/saicpub/entPublicitySC/entPublicityDC/getXzcfGsAction.action?xzcfid=523beb62d3d441f8ac5bdb312a67c9bb&dsrid=2c9482744ebf7bfb014ece9743af06f9&partytype=1
http://gsxt.lngs.gov.cn/saicpub/entPublicitySC/entPublicityDC/getXzcfGsAction.action?xzcfid=523beb62d3d441f8ac5bdb312a67c9bb&dsrid=2c9482744ebf7bfb014ece9743af06f9&partytype=1
http://fldj.mofcom.gov.cn/article/jyzjzjyajgs/
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详细信息： 

http://www.mofcom.gov.cn/xwfbh/20150819.shtml 

 

MOFCOM Discloses Its Ongoing Investigation on Ctrip/eLong Transaction 

On August 19, 2015, in a regular press conference held by MOFCOM, Danyang Shen, the 

spokesman, disclosed that MOFCOM had noticed the Ctrip/eLong transaction published in the 

media and had received report from Qunar on that the transaction is suspected of failing to filing 

with MOFCOM in accordance with the AML. Recently, MOFCOM hadmet Ctripand relevant 

companies to enquire about the transaction. 

For details, please visit:  

http://www.mofcom.gov.cn/xwfbh/20150819.shtml 

 

学术动向 Academia 

上海知识产权法院聘请反垄断法学者担任特邀咨询专家 

8 月 31日，上海知识产权法院隆重举行首届特邀知识产权咨询专家聘任仪式暨发展规划咨询

研讨会。此次聘请的 18名特邀咨询专家中，除了来自知识产权法领域的专家外，也有来自反

垄断法领域的专家。 

详细信息： 

http://news.163.com/15/0831/15/B2BVOVEB00014AED.html 

 

Shanghai Intellectual Property Court Engages Antitrust Academic to Serve as Special 

Advisor 

On August 31, 2015, Shanghai Intellectual Property Court held the inaugural meeting for engaging 

special advisors for consultation in respect of intellectual property and development planning. Of 

the 18 special advisors, there are experts from the antitrust law area, in addition to the intellectual 

property law experts. 

For details, please visit: 

http://news.163.com/15/0831/15/B2BVOVEB00014AED.html 

 

团队动态 Dacheng Team 

邓志松律师参加国家发改委价监局举办的“汽车领域反垄断指南”起草工作会议并发表专业

意见 

8 月 7 日，国家发改委价监局召开专家会议讨论“汽车领域反垄断指南”的起草工作，会议

主要听取了各有关方面对于指南起草的意见和建议，并对下一步工作作出安排。大成反垄断

团队邓志松律师也应邀参加了此次研讨会，并发表专家意见。 

 

http://www.mofcom.gov.cn/xwfbh/20150819.shtml
http://www.mofcom.gov.cn/xwfbh/20150819.shtml
http://news.163.com/15/0831/15/B2BVOVEB00014AED.html
http://news.163.com/15/0831/15/B2BVOVEB00014AED.html
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Jet Deng Shares Opinions in NDRC’s Meeting on the Antitrust Guidelines for Auto 

Industry 

On August 7, 2015, the PSIAMB of NDRC held an expert meeting to discuss the drafting of the 

Antitrust Guidelines for Auto Industry. NDRC solicited comments and suggestions from the 

attenders, and made arrangement for the next work. Jet Deng, partner of Dacheng Antitrust Team 

was also invited to participate in the meeting where he shared his professional opinions. 

 


